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1. Vallavara võõrandamine otsustuskorras
Ettekandja: Kurmet Müürsepp, abivallavanem

2. Vallavara võõrandamine enampakkumise korras
Ettekandja: Rain Ruusa, majandusnõunik

3. Üldhariduskooli õpilastele sõidukulude hüvitamise kord 
Ettekandja: Eve Sikk, pearaamatupidaja

4. Antsla valla vallavara valitsemise kord
Ettekandja: Rain Ruusa, majandusnõunik

5. Nõusoleku andmine taotluse „Antsla valla tänavavalgustuse taristu renoveerimine” esitamiseks  
Keskkonnainvesteeringute Keskusele „Tänavavalgustuse taristu renoveerimine”meetmesse 
Ettekandja: Kurmet Müürsepp, abivallavanem

6. Maakonnaplaneeringu tegevuskava juurde planeeritud  kergliiklusteede kavandamise ja 
ehitamise pingerida Võrumaal 
Ettekandja: Kurmet Müürsepp, abivallavanem



7.  OÜ Iherus juhatuse liikme Andres Männiste järelepärimise arutamine
Ettekandja: Kurmet Müürsepp, abivallavanem

8. Kati Harak´u 12.06.2018. a avalduse arutamine 
Ettekandja: Rain Ruusa, majandusnõunik 

1. Vallavara võõrandamine otsustuskorras

Ettekandega esines abivallavanem Kurmet Müürsepp. 
13. märtsil 2018. aastal eelarve- ja majanduskomisjon arutas antud küsimust ja tegi vallavalitsusele
ettepaneku müüa Kuldre kauplusehoone Antsla Tarbijate Ühistule.
Vallavalitsus on vastava otsuse eelnõu ette valmistanud. 

Toimus arutelu.
Kurmet Müürsepp: Eeldus on, et kui hoone omanikuks saab Antsla Tarbijate Ühistu, saab Kuldre 
kauplus olema samasugune või parem kui praegu on Tsooru kauplus.

Komisjoni liikmed kiitsid otsuse eelnõu heaks ja tegid vallavalitsusele ettepaneku, esitada otsuse 
eelnõu volikogule kinnitamiseks. 

2. Vallavara võõrandamine enampakkumise korras

Ettekandega esines majandusnõunik Rain Ruusa. 
Aleksander Piiritalo esitas 11.05.2018. a. Antsla Vallavalitsusele avalduse, milles soovib, et Antsla 
vald müüks talle otsustuskorras Piiglimäe kinnistu, kuna see kinnistu piirneb kolmest küljest tema 
enda kinnistutega.
Antsla Vallavalitsus teeb ettepaneku, müüa Piiglimäe kinnistu, katastritunnus 14201:001:0012, 
sihtotstarbega elamumaa, pindalaga 9884 m² enampakkumise korras, alghinnaga 5000 eurot. 
Enampakkumise nurjumisel saame korraldada otsustuskorras müügi.
Vallale seda maad valitsemiseks ja haldamiseks vaja ei ole. 

Merike Prätz: Kuidas omavalitsus selle maa sai?
Avo Krisbaum: See maa tuli omavalitsusele peremehetu varana, reformimata riigi maana. 

Komisjoni liikmed kiitsid valitsuse pakutud hinna heaks ja toetasid enampakkumise korraldamist 
ning tegid ettepaneku, esitada otsuse eelnõu volikogule kinnitamiseks. 

3. Üldhariduskooli õpilastele sõidukulude hüvitamise kord 

Ettekandega esines pearaamatupidaja Eve Sikk. 
Käesolev kord ei erine palju hetkel kehtivast sõidukulude hüvitamise korrast. 

Ettekandja tutvustas tehtud muudatusi, ühtlustatud (Urvaste ja Antsla) hindasid.  
Komisjoni liikmed täpsustasid üksikuid punkte.

Komisjoni liikmed kiitsid määruse eelnõu heaks. Tehti ettepanek, esitada määruse eelnõu 
volikogule kinnitamiseks. 



4. Antsla valla vallavara valitsemise kord

Ettekandega esines majandusnõunik Rain Ruusa. 
Määruse uue redaktsiooni kehtestamine on tingitud vajadusest kehtestada kogu Antsla valla
haldusterritooriumi hõlmav ühtne kord. Enne haldusreformi oli Antsla vallal oma kord ja Urvaste 
vallal oma kord. 
Korrast on välja jäetud eluruumide kasutusse andmine, kuna enamasti on eluruumi tarvis 
kiiremini, kui käesolevas korras toodud tähtajad võimaldavad. Eluruumide kasutusse andmise 
kohta koostatakse eraldi kord.

Toimus arutelu. 
Teksti täiendati/parandati.

Komisjoni liikmed kiitsid määruse eelnõu heaks. Tehti ettepanek, esitada määruse eelnõu 
volikogule kinnitamiseks. 

5. Nõusoleku andmine taotluse „Antsla valla tänavavalgustuse taristu renoveerimine” 
esitamiseks Keskkonnainvesteeringute Keskusele „Tänavavalgustuse taristu 
renoveerimine”meetmesse

Ettekandega esines abivallavanem Kurmet Müürsepp.
28. septembriks 2018. a on võimalik esitada taotlus Keskkonnainvesteeringute Keskuse meetmesse
„Tänavavalgustuse taristu renoveerimine”, eesmärgiga saada vahendeid olemasoleva taristu 
parendamiseks.
Meetme maht on 20 milj. eurot. Eelmise taotlusvooru meetme maht oli 10 milj. eurot. 
Antsla Vallavalitsus esitas eelmisse meetmesse taotluse, aga toetusraha ei antud. 

Projekti eesmärk on tänavavalgustuse elektrienergia tarbimise vähendamine ning Antsla valla 
teedel ja tänavatel liiklemise turvalisemaks muutmine. Elektrienergia tarbimine väheneb tänu 
efektiivsema LED-valgustehnoloogia kasutamisele. Läbi taristu renoveerimise tulemusena 
hoitakse arvestuslikult kokku ca 88 MWh aastas, see tähendab CO2 hulk väheneb ca 96 t võrra 
aastas. Projekti lisanduvad Kuldre ja Uue-Antsla küla. Maht on umbes 500 valgustit. 
Eelkalkulatsiooni kohaselt on projekti maht 600 000 eurot, millest omaosalus on ca 20-25% vahel.

Margus Klaar: Projektist on välja jäänud Vaabina ja Urvaste küla. Urvaste küla elektriliinid on 
Urvaste kooli omad.
Kurmet Müürsepp: Võimalik, et nende külade valgustus lahendatakse koos Maanteeameti 
projektiga. 

Merike Prätz: Kuna me oleme ühe korra juba projekti meetmesse esitanud, on mõistlik see uuesti 
esitada, et saaksime kaasaegsemad lambid. Eelarves tuleb arvestada omaosaluse kuluga. 

Komisjoni liikmed kiitsid vallavalitsuse poolt   taotluse esitamise Keskkonnainvesteeringute   
Keskuse meetmesse „Tänavavalgustuse taristu renoveerimine”   heaks.  

16.10 lahkus Rando Treimuth

6.  Maakonnaplaneeringu tegevuskava juurde planeeritud  kergliiklusteede kavandamise ja 
ehitamise pingerida Võrumaal

Ettekandega esines abivallavanem Kurmet Müürsepp.



Maakonna planeeringut täiendatakse praegu ja omavalitsustel on palutud esitada kergliiklusteede 
pingerida (komisjoni liikmetele koostatud materjal tutvumiseks saadetud).

Toimus arutelu.  

Komisjoni liikmete ettepanek oli:
- viia Kuldre rist - Urvaste mõis kergliiklustee ehitamine nimekirjas viimaseks;
- täiendada Antsla-Kraavi kergliiklustee ehitamise põhjust - on oluline sidusvõrgustiku 
toimimiseks ning Uue-Antsla asulasisene tee on oluline ohutu koolitee tagamiseks. 
- Antsla Veski tänava kergliiklustee on oluline sidusvõrgustiku toimimiseks ja ohutu koolitee 
tagamiseks.

Kaire Uiboleht: Sidusvõrgustiku toimimine linna ja linna ümbritsevate keskuste/külade vahel on 
oluline.

Komisjoni liikmed olles teinud omapoolsed ettepanekud, võtsid informatsiooni teadmiseks.

7. OÜ Iherus juhatuse liikme Andres Männiste järelepärimise arutamine

Ettekandega esines abivallavanem Kurmet Müürsepp ja tutvustas Andres Männiste OÜ Iherus 
juhatuse liikme kirja, kus ta soovib Antsla valla seisukohta seoses vee erikasutusloa taotlemisega 
kalakasvatuse tarbeks: 

1. 01.03.2017 kirjaga nr 9-16/14-2 edastas endine Urvaste Vallavalitsus volikogu seisukoha, et 
Silgu järv (VEE2121210) võiks olla kasutuses puhkealana ja veekogu perioodiline tühjendamine 
on vastuolus eelpool nimetatud eesmärgiga. Tulenevalt volikogu otsusest ei väljastanud 
Keskkonnaamet vee erikasutusluba veekogu erikasutamiseks kalakasvatuse eesmärgil. Sooviksin 
uuesti Antsla Valla seisukohta, kas jääte endiselt Silgu järve osas seisukohale, et kalakasvatus 
piirab järve kasutamist puhkealana?
Siinkohal juhiksin Teie tähelepanu asjaolule, et järve sügisene veetaseme alandamine ei kahjusta 
Silgu järve vee kvaliteeti ning samuti ei piira kala kasvatamine järves selle puhkealana kasutamist. 
Kalade järvest väljapüüdmine toimub sügiseti lühikesel perioodil, mil enamasti järve puhkealana 
kasutamine on minimaalne või puudub. Lisaks eelmise aasta suvi näitas selgelt, et Silgu järv ei ole 
praegusel kujul just populaarne suvitus koht just oma pehme kaldaala tõttu. Tuginedes eeltoodule 
palun Antsla vallal kaaluda võimalust lubada Silgu järvel vee erikasutamist kalakasvatuse 
eesmärgil.

Merike Prätz: Tegemist on paisjärvega, mis on rajatud kunagi kolhoosi ajal ja juba siis kasutati 
neid kalakasvatusjärvedena. OÜ Iherus on kasutanud seda järve, aga juba teist suve on järv 
kasvatuse kaladest tühi, kuna nad ei ole saanud vee erikasutusluba. Tegemist on vallale kuuluva 
järvega. 

Kurmet Müürsepp: Antsla Vallavalitsus arutas Silgu järve küsimust 23. juulil ja leidis, et küsimus 
suunatakse edasi volikogule ettepanekuga korraldada avalik enampakkumine Silgu järve kasutusse
andmiseks.

Komisjoni liikmed olid seisukohal, et järv Silgu kinnistul ja hoonestamata kinnistul anda rendile 
eraldi, mitte koos. Komisjoni liikmed toetasid Silgu järve kasutusse andmiset enampakkumise 
korras.



8. Kati Harak´u 12.06.2018. a avalduse arutamine

Ettekandega esines majandusnõunik Rain Ruusa.
12. juunil laekus avaldus Kati Hakakult, kus ta avaldab soovi võõrandada Rimmiklubi tee 
katastriüksuse 14301:001:0511, eesmärgiga temale kuuluva kinnistu teenindamiseks. Eesmärgiga 
saada raha Hajaasustusprogrammist tee renoveerimiseks. Nõustub tasuma kinnistu jagamise ja 
võõrandamisega seotud notariaalse lepingu sõlmimise kulud.
Rimmiklubi tee võimaldab juurdepääsu Rimmi-Klubi kinnistule, Puurkaevu kinnistule (kuulub 
vallale) ja Rimmi-Valge kinnistule. 

Avo Kirsbaum, Rain Ruusa: Hajaasustusprogrammist saab raha küsida ka nii, et vald sõlmib Kati 
Haraku kasuks servituudi ja võtab Rimmiklubi tee valla teede nimekirjast maha. 

Komisjoni liikmed toetasid tehtud ettepanekut. Komisjoni liikmed ei toetanud Rimmiklubi tee 
katastriüksuse müüki.

Puurkaevu kinnistu osas toimus arutelu. Leiti, et Rimmi külas Puurkaevu kinnistu ei ole vallale 
vajalik ja tuleb müüa enampakkumise korras. Vastav eelnõu valmistatakse ette septembrikuu 
volikogu istungiks.

//allkirjastatud digitaalselt// //allkirjastatud digitaalselt//
Merike Prätz Helle Savi
komisjoni esimees protokollija


